
 

 

Referat bestyrelsesmøde d. 23/02-2022 

1. Velkommen og præsentation 
Deltager: 

Gunhild – Forælder Kokkedalen børnehave 

Lotte – Ansat Kokkedal børnehaven 

Henriette – Ansat Langkæret vuggestuen 

Jesper – Forælder My i Elmedalen 

Dennis – Klyngeleder 

Mette – Pædagogiskleder 

Anja – Ansat Elmedalen børnehave 

Anne-Marie – Ansat Kokkedal vuggestue 

Katja – Forælder Kokkedal vuggestue + børnehave 

Daniel – Forælder Langkæret børnehave 

Line W. – Forælder Elmedalen vuggestue + børnehave 

Afbud: Anne – Forælder Langkæret vuggestue + børnehave, Line S. – Forælder Kokkedal vuggestue 

 

2. Hvem skriver referat 
Line W. 

 

3. Rundvisning i Kokkedalen børnehave 
Lotte viser rundt 😊 

Folks kommentar om stedet efterfølgende: 

Virker lidt kompakt indenfor (3 x 24 børn), men Lotte synes det fungerer rigtig fint. De bruger meget med at 

opdele i mindre grupper og de bruger uderummet rigtig meget. De store børn bruger Åkanden fra 8.30-

12.30, hvilket giver bedre rum til de andre børn. 3 faste går over med alle de store. De er 21 børn i 

skolegruppen, som går i Åkanden, så det giver en del luft. 

Kokkedalen bruger meget at lege på tværs af alder. 

Der er lavet en del pædagogiske overvejelser med ledelsen om, hvad der skal foregå i Åkanden, så det ikke 

bare er leg. Der gøres en stor indsats for at gøre børnene klar til SFO/skole. De lærer bl.a. at sidde stille, 

række hånden op og vente på hinanden mv. Der er købt opgavemapper, lim, tusser mv. så det ikke skal 

slæbes frem og tilbage. 

 



 

 

De andre huse er også begyndt at komme derover nu og børnene lærer at lege på tværs af husene. 

Børnene er rigtig gode til at skabe relationer på tværs, hvilket er godt når de har været så ramt af Corona. 

26. april er der fælles tur til naturlegeplads for alle husene. 

Bred enighed om at mulighederne med at bruge Åkanden er mega godt. Giver børnene tryghed, de ved 

hvad SFO er før de skal starte 1. maj og børnene møder også SFO-pædagogerne. 

Skal til og i gang med skolesamtaler. 

4. Godkendelse af sidste referat og dagsorden 
Godkendt – Referatet fra dagens møde lægges op i fællesbeskeden Dennis har startet. 

 

5. Status på husene 
Lotte – Ansat Kokkedal børnehave: Har fortalt i forbindelse med rundvisningen. 

Katja – Forældre Kokkedal vuggestue og børnehave: Rart at aflevere sit barn. Det har været svært at 

aflevere ude i Coronatiden. Dejligt at det har været så kort tid vi i Allerød har afleveret ude. Det er Allerøds 

børnesyn, der gør at vi har haft den korte periode med aflevering ude i forhold til nabokommuner. Det 

bliver der sat rigtig stor pris på. Man manglede feelingen af hvordan stemningen er, når man afleverer ude. 

Det er dog lykkedes godt, med de vilkår der har været. Lotte (ansat) synes det har været godt. Børnene har 

kunne meget mere selv, når far og mor ikke har været med. Børnehaven kunne måske fortsætte med at 

aflevere ude, da det har været positivt for mange.  

Gunhild – Forælder Kokkedalen børnehave: Dejligt der altid er en god stemning. Der er altid en ro her. Der 

er en god tone. 

Anne-Marie – Ansat Kokkedalen vuggestuen: Er også fan af aflevering væk fra stuen, da der bliver mere 

fokus på ungerne fremfor snak med forældre (især mellem 8 og 9, hvor hun næsten føler de har mere fokus 

på forældre end børnene). Børnene er meget hurtigere omstillet på at de nu er i vuggestue med aflevering 

væk fra stuen. De går med tanker om nye garderober og ny placering, men det er kun på tegnebrættet 

endnu, så vi må vente i spænding.  

 

Daniel – Forælder Langkæret børnehave: Corona har været en god mulighed at finde ud af, hvad børnene 

kan finde ud af. Er også med på afleveringer er ude og afhentning inde. Savner dog at kunne komme ind på 

stuen og kigge, når børnene gerne vil vise noget.  

Henriette – Ansat Langkæret vuggestue: Savner at få forældrene ind på stuerne, men ser det positive i at 

børnene bliver selvhjulpne. De ældste børn (fra børnehaven) elsker at komme i Åkanden. Langkæret er der i 

2 dage om ugen. Langkæret er også ved at have mange børn, de er 25 på den ene stue, så det er godt de 

også kan komme væk. Glade for at de fleste restriktioner i forbindelse med Corona er ved at være væk. Stor 

glæde over at børnehave og vuggestuebørn kan løbe sammen igen, det gør overgangen fra vuggestue til 

børnehave nemmere. Fredagssamlinger med fællessang er tilbage. Dennis har indtaget læserummet i 

Langkæret som kontor. Aleksandra flytter til Elmedalen og ny pige, Amalie, er startet i stedet. Ny hjælp i 

køkkenet når Isabella er i det andet hus. Laver ikke maden, men er praktisk-gris. Hun er også rigtig glad for 

at komme ind på stuerne til børnene. Hun er ude for at lære dansk, så hun snakker ikke meget med 

børnene, men er rigtig god til dem alligevel. 



 

 

 

Jesper – Forælder Elmedalen børnehave: Det går rigtig godt. Synes det er rart at kunne komme med ind. 

Kunne lave faste dage til ude-afleverings-dage. I går havde datteren haft en dårlig dag, men hun glædet sig 

stadig til at komme afsted. Viser der er et godt trygt miljø mellem børn og voksne. 

Anja – Ansat Elmedalen børnehave: Synes rigtig godt om ude aflevering. Vil gerne fortsætte med det hver 

dag. Gav meget mere ro, at der blev afleveret ude. Der er blevet løbet stærkt under Corona. Det er godt de 

store er væk (Åkanden). Der er rigtig, rigtig mange børn. Om lidt er de 25 på den ene stue og de har det 

mindste rum af alle huse. De har problemer med at der ikke er plads ved bordene mere. Der bliver talt om 

at prøve at udfordre de store ved at give dem noget ansvar, så de kan sidde slev og spise. Er man så stor så 

man kan komme i Åkanden, så skal man også kunne spise selv. Storegruppen må være ude alene på 

legepladsen (max. 10 min mens de andre børn kommer i tøjet). Det skal lige undersøges om de må være 

ude alene, da Lotte mener der var noget med en udefra der havde lidt dårlige intentioner og der derfor 

altid skal være en voksen med. 

 

6. Hvad venter forude? Pædagogisk tilsyn, overgang til Mini SFO mm. 
Bellas barsel. Der kom 4 kvalificerede ansøger på stillingsopslaget, men de 3 har fået job allerede inden 

samtalerne. Den sidste bor i KBH, så Dennis er i tvivl om, hvorvidt den sidste egentlig vil have jobbet. 

Pædagogisk tilsyn hen over foråret. Et tilsyn udefra, hvor et udvalg af pædagoger skal udarbejde KIDS-

målinger (Kvalitetsudvikling I DaginStitutioner). De har forskellige parametre der bliver målt på, 

eksempelvis hvor mange gange der er øjenkontakt mellem personale og børn. Der udarbejdes en 

tilsynsrapport. Efterfølgende læringssamtaler, hvor man snakker om, hvad der skal fokus på ud fra 

resultaterne. 

Det er fortsat svært at få pædagoger til vores huse. Uddannelsesmulighederne er ikke gode i Allerød. Anja 

(Ansat) fik betalt fri og betalt bøger i en anden kommune, det er der ikke i Allerød. Det er vigtigt at få den 

gode historie ud, da vi generelt har gode vilkår i Allerød (bortset fra uddannelse). Arbejdsmiljø er ofte 

vigtigere end lønkroner. Kan vi indfange studerende? Det er ikke så nemt mere, men det er godt at prøve at 

få dem ind og så kunne fastholde dem. 

2. april er der personaleweekend (lørdag) med en masse fagligt og socialt, bl.a. en længe ventet tale fra 

Dennis.  

 

7. Corona status 
Kokkedalens vuggestue har haft lukket ned i 3 dage pga. Corona.  Alle de voksne i alle huse er ved at være 

smittet, så vi håber på at vi er igennem Corona for denne gang. 

 

8. Venskabs familier 
Jesper fortæller hurtigt omkring det, da Line S. desværre er blevet syg. De er blevet enige om at sigte efter 

at matche jævnaldrende børn i stedet for institutioner. Der er lavet infoside, plakat og hjemmeside. Der er 



 

 

lavet fællespostkasse der kan gå i arv, når der er andre der skal overtage tjansen. De kalder konceptet for 

Lynge-familier! 😊 Line og Jesper deltager i opstartsmøde og så skal familierne selv køre det derfra.  

Indlæg på det store forældremøde i efteråret omkring Lynge-familier. 

 

9. Årshjul for det næste år 
Gunhild og Dennis har lavet det, og det store forældremøde er skrevet ud til alle. 

Datoerne er d. 19, maj, 12. september og 11. oktober. 

 Emner: Tilsyn i maj, Godkendelse af budget i september og stort forældremøde i oktober. 

10.  Evt. 
Der er ønske om at det bliver meldt ud til bestyrelsen, hvorvidt ungerne må være ude. 

 

 


